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Hazánkba érkezett 
Suharto elnök 

Magyar—indonéz tárgyalások kezdődtek 
Díszvacsora — Pohárköszöntők 

Losonczi Pálnak, a Magyar 
Népköztársaság Elnöki Taná-
csa elnökének meghívására 
csütörtökön hivatalos láto-
gatásra hazánkba érkezett 
Suharto, az Indonéz Köztár-
saság elnöke. Üt já ra elkí-
sér te felesége Tien Suharto 
is. 

A távol-keleti szigetország-
ból érkezett magas rangú 
vendég és kíséretének kü-
löngépe a délelőtti órákban 
landolt a Ferihegyi repülő-
téren. Suharto elnököt és a 
kíséretében lévő személyi-
ségeket a légikikötő beton-
ján Losonczi Pál és felesé-
ge, Várkonyi Péter külügy-
és Veress Péter külkereske-
delmi miniszter üdvözölte. 
Ezután a vendégek és ven-
déglátóik gépkocsiba száll-
tak. s a Kossuth Lajos tér-
r e haj tat tak. 

Az Országház előtt, az In-
donéz Köztársaság és a Ma-
gyar Népköztársaság zászlói-
val díszített téren a díszmo-
torosok kíséretében érkező 
Suhar to elnököt katonai tisz-
teletadással fogadták. A té-
ren felsorakozott a Magyar 
Néphadsereg díszzászlóalja 

A Losonczi Pál társaságá-
ban érkező indonéz elnököt 
és kíséretének tagjait Tra-
utmann Rezső, az Elnöki Ta-
nács helyettes elnöke, Czi-
nege Lajos, a Miniszterta-
nácselnökhelyettese, Katona 
Imre, az Elnöki Tanács tit-
kára . valamint az állami és 
a társadalmi élet számos 
más vezető képviselője fo-
gadta. 

Ott volt az ünnepélyes 
fogadtatáson a Budapesten 
akkreditál t diplomáciai kép-
viseletek több vezetője és 
tagja. Jelen voltak a buda-
pesti indonéz kolónia tagjai 
is. 

Kürtszó harsant, a dísz-
zászlóalj parancsnoka jelen-
tést tett a magas rangú in-
donéz vendégnek; felcsen-
dült a két ország himnusza, 
ma jd Suharto elnök Loson-
czi Pállal együtt ellépett a 
díszzászlóalj előtt. 

Ottörők szaladtak a tér-
re, s virágcsokrokkal köszön-
tötték az indonéz ál lamfőt 
és feleségét. Ezután a ven-
déglátók és a vendégek köl-
csönösen bemutat ták egy-
másnak a két ország jelen -
lévő közéleti vezetőit, s 
Suharto elnök megismerke-
dett a budapesti diplomáciai 
testület megjelent képvise-
lőivel is. 

Az ünnepélyes fogadtatás 
a katonai díszzászlóalj dísz-
menetével zárult. 

Az indonéz ál lamfő hiva-
talos programja délután 
tiszteletadással folytatódott 
Suharto elnök a Hősök te-
rén megkoszorúzta a Ma-
gyar Hősök emlékművét. 

Ezután az Országház de-
legációs termében, megkez-
dődtek a magas szintű ma-
gyar—indonéz tárgyalások. 

A magyar tárgyalócsopor-
tot Losonczi Pál vezeti. Tag-
jai: Czinege Lajos, Katona 
Imre, Várkonyi Péter, Ve-
ress Péter, Nagy Gábor kül-
ügyminiszter-helyettes, Bar-
tha Ferenc, a Miniszterta-
nács Nemzetközi Gazdasági 
Kapcsolatok Titkárságának 

Suharto indonéz elnök és Losonczi Pál Budapesten, az 
ünnepélyes fogadáson a Kossuth téren. (MTI-fotó- Pólya 

Zoltán felvétele — Telefotó — KS) 

vezetője, valamint Debrece-. rü találkozón áttekintették 
ni István, hazánk indonéziai a magyar—indonéz kapcso-
nagykövete latok fontosabb kérdéseit, 

Suharto elnök áll az In- fejlesztésük lehetőségeit és 
donéz Köztársaság tárgyaló- ismételten megerősítet ek 
küldöttségének élén. A de- szándékukat az egyuttmuko-
legáció tagjai: Sudharmono úes erositesere. 
miniszter, az államtitkárság Véleményt cseréltek a le-
vezetője, Johannes Sumar- u m k a n é h á n y i d ö s z e r ű 
Un, a nemzetfejlesztes ter- ; ..... -.„„ . 
vezési minisztere, a z Állami kérdéséről, kulonos f.gyel-
Tervbizottság elnöke, Moch- met fordítva a fegyverkezési 
tar Kusumaatmadja külügy- verseny megfékezésére, s az 
miniszter. Murdiono minisz- európai és a délkelet-ázsiai 
ter, a kabinet titkára. Nana térség problémáira, amelyek 
Sulresna, politikai ügyekkel mind a nemzetközi légkör, 
foglalkozó külügyminiszter- mind országaik szempontja-
helyettes, Atmono Surjo ból döntő fontosságúak, 
külgazdasági kapcsolatokban Mindkét elnök nagy jelentő-
illetékes külügyminiszter- séget tulajdonít azoknak az 
helyettes, valamint Kasman erőfeszítéseknek, amelyek-
Fahala Haodjahan Siahan nek célja a feszültség csök-
Indonézia magyarországi kentéséhez szükséges kölcsö-
nagykövete nos bizalom megteremtése, 

A rövid plenáris találko- a biztonság megszilárdítása 
es az eltero tarsadalmi rend-

zón a két ál lamfő méltatta s z e r ű o r s z á g o k békés egy-
a látogatás jelentőségét és más mellett élése politikájá-
kifejezte meggyőződését, nak gyakorlati megvalósítá-
hogy a mostani tárgyalások, sa. 
a széles körű véleménycse- Czinege Lajos Sudharmo-
re lehetővé teszik egymás no miniszterrel folytatott 
helyzetének, nézeteinek még megbeszélést, amelyen részt 
jobb megismerését, és hoz- vett Várkonyi Péter és Moch-
zájárul a kapcsolatok elmé- ta r Kusumaatmadja is. Át-
lyítéséhez, különösen gazda- tekintve a világpolitikai 
sági téren. helyzetet, megállapították, 

Ezt követően Losonczi Pal hogy az emberiség sorsát 
dolgozószobájában négy- e n n

t
t o . ^érdesekben allas-

szemközt tárgyalt Suharto P ^ j a i n k azonosak vagy ko-
elnökkel. A szívélyes légkö • (Folytatás a 2. oldalon.) 

Kádár János látogatása az MSZMP 
KB Párttörténeti Intézetében 

Kádár János, a Magyar Szocialista 
Munkáspárt főti tkára — Radics Katalin-
nak, a KB Tudományos, Közoktatási és 
Kulturális Osztálya vezetőjének kísére-
tében — csütörtökön délután az MSZMP 
KB Párttörténeti Intézetébe látogatott. 

A vendégeket Huszár István, a Köz-
ponti Bizottság tagja, a Párttörténeti In-
tézet igazgatója, Sipos Levente, az inté-
zet pártalapszervezetének titkára, va la-
mint Szűcs Istvánné, a KB tagja, az V. 
kerületi pártbizottság első t i tkára fogadta. 
Kádár János megtekintette a könyvtárat 
és az archívumot, ahol Vértes Róbert és 
Szűcs László ismertette az intézet e két 
fontos részlegének tevékenységét. A párt 
főtitkára ezután a Párt történeti Intézet 
igazgatóságának tagjaival és vezető kuta-
tókkal találkozott. Huszár István adott 
tájékoztatást az intézet munkájáról , az 

itt folyó munkásmozgalom-történeti ku-
tatások jelenlegi legfontosabb témáiról. 
Sipos Levente a pártalapszervezet mun-
kájáról, Szabó Ágnes és Urbán Károly 
történészek, a Párt történeti Intézet osz-
tályvezetői szakterületükről tájékoztatták 
az MSZMP főtitkárát. 

Kádár János, miután megköszönte a 
fogadtatást és a tájékoztatást , elismerően 
szólt a hazai és a nemzetközi tudomá-
nyos életben tekintélynek örvendő inté-
zet munkájáról . A felszólalásokhoz kap-
csolódva kiemelte a munkásmozgalom 
történetével foglalkozó kutatások nagy 
jelentőségét, hangsúlyozta a magyar és a 
nemzetközi munkásmozgalom aazrtá« ta-
pasztalatainak gyakorlati fontosságát és 
további sikereket kívánt az intézet egész 
kollektíváiénak felelősségteljes munká-
jukhoz. (MTI) 

Berecz János Szegeden 

Megbeszélés a megyei pártbizottságon 

Berecz János, az MSZMP hézségekbe ütközik, jelentő- turális életének kérdéseiről, 
Központi Bizottságának tit- sek a hideg tél és az aszály és a politikai munka fel-
kára tegnap, csütörtökön okozta károk. Ugyanakkor adatairól, 
reggel megyénkbe érkezett, kedvező, hogy a textil ipar-
Szegeden felkereste a me- ban és a nehéziparban a 
gyei pártbizottságot, ahol termelés növekedése maga-
Szabó Sándor, az MSZMP sabb, mint országosan. 
Csongrád Megyei Bizottsá- szólt arról, hogy a megye 
gának első t i tkára és Papdi mezőgazdasága — a gondok 
József, a megyei tanács el- ^ n é r e ~ telíesíti ez évi 

Az MTA Szegedi 
Biológiai 
Központjában 

A megyei pártbizottságon 
nöke fogadta, majd megbe- t t S tartot t megbeszélés után Be-okoz. hogy a sertésállomány 
szélésre került sor. :sökkent. A lakosság árue. 

Szabó Sándor tájékoztatta látása összességében ki-

recz János, az MTA Szegedi 
Biológiai Központjába láto-
gatott, ahol Alföldi Lajos a Központi Bizottság titká- egyensúlyozott, de a tüzelő- akadémikus az intézmény 
főigazgatója és Dallmann rát a megye gazdasági, tár- ellátásban gondok vannak, 

sadalmi. kulturális és poli- néhány iparcikkfaj tából és itassíő^a^jTártszervezet"meg-
tikai életéről. Elmondotta, fontos fogyasztási cikkből f izot t t i tkára fogadta A ku-
hogy megyénk lakossága hiány van. A zöldség- és t a t ó tevékenységről szóló tá-
egyetértéssel fogadta pár- gyümölcskereskedelemben a jékoztatójában a • főigazgató 
tunk XIII. kongresszusának régóta meglévő problémák e i m o n d o t t a már az intéz-
határozatait . Az ez évi gaz- megoldására a helyi szervek 
dasági célok megvalósítása intézkedéseket tesznek. 
Csongrád megyében is ne- Ismertette a hetedik öt-

Lázár György megbeszélései 
japán gazdasági szakemberekkel 

Sajtóértekezlet Tokióban 
A legbefolyásosabb japán beszédben köszöntötte a Mi- házak és bankok szerveze-

gazdasági szervezetejs veze- nisztertanács elnökét. te, a Japán Külkereskedel-
tői csütörtökön ebédet ad- A japán főváros központ- mi Tanács és a regionális 
tak Lázár György tisztele- jában levő, impozáns kon- kamarák központi szerveze-
tére. A tulajdonképpeni „há- ferenciapalotában rendezett tének számító Japán Keres-
zigazda" Ivata Kazub, a í a " ebéden egyebek között a k e d e l m j é iparkamara 
pan—magyar gazdasagi klub szigetország tobb, mint 800 
japán társelnöke volt, aki a legnagyobb vállalatát tömö- képviseltette magat. Jelen 
szigetországi üzleti élet leg- rítő gazdasági szervezetek voltak a Lázár György híva-
tekintélyesebb képviselői- szövetsége, a külkereskedő-
nek nevében meleghangú lemben érdekelt kereskedő- (Folytatás a 2. oldalon.) 

mény létrehozásakor nagy 
szabadságot kaptak ahhoz, 
hogy az alapkutatásban 

éves terv legfontosabb me- olyan témákat válasszanak, 
gyei elgondolásait. Mivel a amelyeknek közvetlen gya-
megyében nagymennyiségű korlati haszna akkor nem 
zöldség és gyümölcs terem, látszott, ma már azonban 
ezért elsősorban az élelmi- éppen az alapkutatásban el-
szeripar bővítése, korszerű- ér t sikereik nyúj tanak 
sítése szükséges. Indokolt a kedvező feltételeket az elért, 
biotechnika fejlesztése, és eredmények gyakorlati hasz-
eredményeinek fokozottabb nosítására. Tudományos 
alkalmazása. Kedvezőnek teljesítményei a lapján az in-
ítélte meg, hogy a hatodik tézmény ma már nem lebe-
ötéves terv időszakában fel- csülendő tekintélyt vívott ki 
épültek a tervezett iskolai magának, 
tantermek, a demográfiai Keszthelyi Lajos akadé-
hullám azonban szükségessé mikus, a Biofizikai Intézet 
teszi ú j középiskola építé- igazgatója 
sét, a meglévők bővítését, kutatásban 
Az egészségügyi 
nagymértékben 
hogy megkezdődött 

a bioenergia-
elért eredmé-

ellátást nyeikről számolt be, Soly-
javí t ja . mosy Ferenc, a Növényélet-

ágyas klinikai tömb építése. 
A megbeszélésen eszme-

cserét folytattak a megye 
gazdasági, társadalmi és kul-

410 tani Intézet igazgatója a nö-
vényi sejtek kutatásának 
gyakorlati hasznáról tá jé -
koztatta a vendéget. Oláh 

(Folytatás a 3. oldalon.) 
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